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Popa (BNR): La acest nivel de inflatie, cred ca trebuie luate masuri în continuare

Cristian Popa, membru în Consiliul de Administratie al Bancii Nationale a României, considera ca nivelul

actual de inflatie, de 8,53%, necesita luarea de masuri în continuare, important fiind însa dozajul acestora.

 

"Ce este preocupant - si trebuie sa spunem acest lucru - este o rata relativ ridicata a inflatiei de baza, deci inflatia

din care scoatem pretul energiei, pretul gazelor si electricitatii. Deci, scoatem preturile volatile si acolo vedem

5,96% rata inflatiei, ceea ce este preocupant pentru noi. Însa, prognoza Bancii Nationale ramâne aceeasi, cea care a

fost publicata. Noi vom reanaliza, ne vom reface calculele. Situatia din Ucraina complica, desigur, lucrurile. Vine

dupa momente tensionate, vine dupa problemele din lanturile de productie, problemele care existau deja în piata

produselor energetice si vine sa complice aceste evolutii si nu ne face munca mai usoara", a afirmat Cristian Popa,

la Digi 24.

 

El a aratat ca relatiile comerciale ale României cu Rusia si Ucraina sunt foarte reduse, între 1 si 3%, iar impactul

direct pe acest canal este redus.

 

"Deciziile noastre nu sunt usurate de situatia actuala. Desigur, noi ne vom reface calculele, vom reface analizele.

Ce e important de spus este ca la acest nivel de inflatie cred ca trebuie luate masuri în continuare. Vom vedea

dozajul acestor masuri. Noi nu facem forward guidance, deci nu ne preanuntam deciziile, tocmai pentru ca în acest

mediu foarte incert e bine sa avem flexibilitate, însa cred ca e nevoie de masuri. E o opinie personala. Vom vedea,

pâna pe 5 aprilie lucram la aceste lucruri. Avem instrumente", a spus Popa.

 

De asemenea, reprezentantul BNR a vorbit si de situatia de pe piata valutara, unde a spus ca a fost ''o anumita

agitatie".

 

"Exista doua tipuri de bani. Sunt bani electronici, banii din banca unde cursul este foarte stabil. Avem cel mai

stabil curs din regiune, am vazut volatilitate destul de crescuta în tari din jurul nostru. Am vazut diferente între

minim si maxim de pâna la si depasind 10% la zlotul polonez si la coroana ceha, spre exemplu. Însa, daca vorbim

de banii fizici, de bancnote aici, avem în vedere casele de schimb valutar si casieriile bancilor. E foarte important

de spus ca în aceasta piata a fost un anumit deficit de valuta fizica, deci de bancnote. Valuta electronica a fost,

piata este lichida, nu este nicio problema acolo", a explicat Cristian Popa.

 

Cristian Popa a explicat ca la casele de schimb valutar nu exista un stoc foarte mare de bancnote pentru ca acolo se

cumpara si se vinde valuta, iar când stocul de valuta se termina merg la casieriile bancilor si acceseaza de acolo

stocul de bani.

 

În ceea ce priveste bancile, acestea pot cere valuta din vestul Europei si aceasta este adusa cu avionul.

"Pentru banci nu are sens sa tina foarte multi bani în fiecare sucursala, pentru nu este eficient pentru ele", a

subliniat Popa, care a apreciat ca piata s-a calmat si nu au fost justificate temerile. 
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